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Protokół Nr XXXVIII/13 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej w dniu  28 czerwca  2013 r. 

 
 
 
Obrady trwały od godz. 10.00 do godz. 19.10. Odbywały się w sali posiedzeń Urzędu Miasta. 
 
 
Ad. 1. 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło.  
Stwierdzając kworum poinformował, że w sesji uczestniczy 15 radnych, a w związku 
z tym obrady Rady są prawomocne.  
Po przybyciu kolejnych radnych obecnych było 21. Lista obecności dołączona jest do 
protokółu (Nieobecni radni: Andrzej Kopeć i Marek Niemiec). 
Od godz. 14.15 w obradach uczestniczył radny Wiesław Fąfara. 
 
Przyjęcie porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło przypomniał, że radni zawiadomienie 
o zwołaniu sesji wraz z projektami uchwał otrzymali 14 dni przed sesją absolutoryjną. 
Ponadto wraz z pismem z dnia 21.06.2013 roku otrzymali dodatkowo pięć   projektów 
uchwał o których wprowadzenie do porządku obrad wnioskuje prezydent miasta. 
Poinformował również, że jako przewodniczący Rady Miasta wnioskuje o 
wprowadzenie do I części – absolutoryjnej – projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  z wykonania 
budżetu Gminy za 2012 rok. 
Następnie poddał pod głosowanie powyższy wniosek : 
„za” oddano 12 głosów 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 3 głosy 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. Przewodniczący rady Miasta poinformował, że 
projekt uchwały będzie ujęty w porządku obrad jako punkt 5 w I części). 
(wydruk z głosowania nr 1. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Kolejne głosowania dotyczyły wniosków prezydenta miasta o wprowadzenie pod obrady 
Rady pięć projektów uchwał. Radni w odrębnych głosowaniach odnieśli się do niżej 
wyszczególnionych wniosków: 
1) wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie  

wystosowania Apelu Rady Miasta do Prezydenta RP oraz Prezesa Rady Ministrów w 
sprawie ujęcia w Programie Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2020 budowy 
obwodnicy Kędzierzyna-Koźla  z terminem realizacji 2015-2016. 

„za” oddano 17 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
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(wydruk z głosowania nr 2. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
2) wniosek u wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającą uchwałę 

w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe środkami miejskiego transportu 
zbiorowego, uprawnień do ulgowych i bezpłatnych przejazdów środkami 
miejskiego, publicznego transportu zbiorowego oraz sposobu ustalania wysokości 
opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i 
zwierząt oraz wysokości opłaty manipulacyjnej. 

„za” oddano 16 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 3. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
3) wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały zmieniający uchwałę w 

sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, zasad poboru i 
terminu jej płatności, zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa, 
określenia inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy 
Kędzierzyn-Koźle 

„za” oddano 14 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 4. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
4) wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Kędzierzyn-Koźle dla terenu w 
sąsiedztwie cmentarza komunalnego na osiedlu Kuźniczka. 

„za” oddano 16 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 5. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
5) wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Kędzierzyn-Koźle dla terenu w rejonie ul. Gajowej. 

„za” oddano 17 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 6. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
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Grzegorz Peczkis złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad trzech projektów uchwał 
ujętych w proponowanym porządku obrad jako punkty 5, 6 i 7 – w punktach tych 
zaplanowano podjęcie uchwał w sprawie: 
- zamiaru likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej nr 13 dla mniejszości niemieckiej 

w Kędzierzynie-Koźlu, 
- zamiaru likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 w Kędzierzynie-Koźlu, 
- zamiaru przekształcenia Publicznej  Szkoły Podstawowej nr 20 w Kędzierzynie-

Koźlu w Filię Publicznej Szkoły Podstawowej nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu, 
 
Uzasadniając wniosek poinformował, że projekty te były już przedmiotem obrad Rady 
na poprzedniej sesji i ponownie zostały przedłożone radnym w niezmienionej formie. 
Ponadto Rada Miasta wyraziła wolę w sprawie funkcjonowania Publicznych Szkół 
Podstawowych nr 13,14,20, a wola Rady nie znalazła odzwierciedlenia w ww 
projektach uchwał. 
 
Paweł Rams, z-ca prezydenta miasta poinformował, że projekty te są ponownie 
przedłożone aby doprowadzić stan by był zgodny z prawem. 
 
Grzegorz Mankiewicz zauważył, że jeżeli prezydent miasta nie przedstawi  propozycji 
rozwiązania w jaki sposób wybrnąć z sytuacji, to comiesięczne przedkładanie 
projektów uchwał mija się z celem. Jego zdaniem najprostszym rozwiązaniem będzie, 
gdy prezydent przyzna się do błędu, a wówczas radni zajmą się tym tematem. 
 
Paweł Rams, z-ca prezydenta miasta, ponownie poinformował, że prezydent 
przedkłada powtórnie projekty uchwał aby dostosować stan prawny do stanu 
faktycznego, który polega na ponownej likwidacji szkół -  dodał, że  jest to 
rozwiązanie. 
 
Grzegorz Peczkis zwrócił uwagę, że obecny stan prawny i związane z tym komplikacji 
oraz sposoby rozwiązania zaproponowane przez prezydenta nie odpowiadają 
społeczeństwu – co zostanie wykazane w interpelacjach. 
 
Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie trzy wnioski, tj.: 
- o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 13 dla mniejszości niemieckiej w Kędzierzynie-
Koźlu: 
„za” oddano 9 głosów 
„przeciw” 8 
„wstrzymujących się” 1. 
Wniosek nie uzyskał akceptacji, gdyż nie uzyskał bezwzględnej większości, która 
wymagana jest przy wprowadzania zmian do porządku obrad. 
 (wydruk z głosowania nr 7. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
- wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 w Kędzierzynie-Koźlu 
„za” oddano 8 głosów 
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„przeciw” 8 
„wstrzymujących się” 2. 
Wniosek nie uzyskał akceptacji, gdyż nie uzyskał bezwzględnej większości, która 
wymagana jest przy wprowadzania zmian do porządku obrad. 
(wydruk z głosowania nr 8. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
- wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zamiaru 
przekształcenia Publicznej  Szkoły Podstawowej nr 20 w Kędzierzynie-Koźlu w Filię 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu 
„za” oddano 9 głosów 
„przeciw” 7 
„wstrzymujących się” 2. 
Wniosek nie uzyskał akceptacji, gdyż nie uzyskał bezwzględnej większości, która 
wymagana jest przy wprowadzania zmian do porządku obrad. 
(wydruk z głosowania nr 9. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
 
Maciej Pająk  zwrócił uwagę na konieczność uzupełnienia porządku obrad o punkt w 
którym p. Sabina Nowosielska, prezes ZAKSA Spółka Akcyjna z siedzibą w 
Kędzierzynie-Koźlu,  przedstawi Raport z realizacji obowiązków wynikających z 
umowy zawartej z Gminą. 
Zgodnie z tą sugestią przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o 
uzupełnienie porządku obrad o dodatkowy punkt: 
„za” oddano 17 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
Rada przyjęła wniosek. 
 (wydruk z głosowania nr 10. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Innych zmian nie wprowadzono. W związku z tym porządek obrad XXXVIII sesji 
przedstawia się jak niżej: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 
2. Przyjęcie protokołu Nr XXXVII/13 z sesji odbytej w dniu 29 maja 2013 r. 

 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 

 
4. Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
5. Raport z realizacji działań promujących miasto Kędzierzyn-Koźle 

 
6. Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje  

i zapytania. 
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Część I – absolutoryjna  
 
1. Rozpatrzenie sprawozdań finansowych Gminy Kędzierzyn-Koźle oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2012. 
 
1. wystąpienie Prezydenta Miasta, 

 
2. wystąpienie Skarbnika Miasta, 

 
3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i komisji 

problemowych do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2012, 
 

4. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium oraz 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej, 

 
5. podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem  z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok. 
 

6. podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta. 
 

Część II – sprawy bieżące  
 

1. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1. wystosowania Apelu Rady Miasta do Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej oraz 
Prezesa Rady Ministrów w sprawie ujęcia w Programie Budowy Dróg 
Krajowych  na lata 2014 – 2020 budowy obwodnicy Kędzierzyna-Koźla z 
terminem realizacji 2015-2016 

 
2. uchwalenia „Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu 

Zbiorowego dla Miasta Kędzierzyn- Koźle na lata 2013 – 2022”. 
 

3. zmiany uchwały w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe środkami 
miejskiego transportu zbiorowego, uprawnień do ulgowych i bezpłatnych 
przejazdów środkami miejskiego, publicznego transportu zbiorowego oraz 
sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, 
zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i zwierząt oraz wysokości opłaty 
manipulacyjnej. 

 
4. zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty 

targowej, zasad poboru i terminu jej płatności, zarządzenia poboru opłaty 
targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia 
za inkaso na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle 

 
5. przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Kędzierzyn-Koźle dla terenu w 
sąsiedztwie cmentarza komunalnego na osiedlu Kuźniczka. 
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6. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Kędzierzyn-Koźle dla terenu w rejonie ul. Gajowej. 

 
7. określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych, 
 

8. zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty od posiadania psów, 
terminów płatności i sposobu jej poboru, 
 

9. wyrażenia zgody na zbycie lokalu użytkowego nr II w budynku położonym 
w Kędzierzynie-Koźlu, przy ul. Józefa Poniatowskiego 1,3, 
 

10. zamiaru likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej nr 13 dla mniejszości 
niemieckiej w Kędzierzynie-Koźlu, 
 

11. zamiaru likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 w Kędzierzynie-
Koźlu, 
 

12. zamiaru przekształcenia Publicznej  Szkoły Podstawowej nr 20 w 
Kędzierzynie-Koźlu w Filię Publicznej Szkoły Podstawowej nr 12 w 
Kędzierzynie-Koźlu, 

 
13. w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2013, 

 
14. dot. zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 

 
2. Stanowisko Rady do skargi rozpatrzonej przez Komisję Rewizyjną. Skarga na 

działania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 

3. Rozpatrzenie protestu w sprawie wyborów do organów w osiedlu Kuźniczka 
przeprowadzonych w dniu 27 maja 2013 r. 

 
4. Wolne wnioski.  
5. Zakończenie obrad. 
 

Ad. 2.  
Radni nie wnosząc uwag przyjęli protokół Nr XXXVII/13 z sesji odbytej w dniu 29 
maja   2013 r. 
 
Ad. 3. 
Informację o bieżącej działalności przewodniczącego Rady oraz korespondencji 
w okresie międzysesyjnym przedstawił Wojciech Jagiełło, przewodniczący Rady 
Miasta.  

(pisemna informacja dołączona  do nin. protokółu) 
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Ad. 4. 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez prezydenta miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawił Paweł Rams, z-ca  prezydent miasta.  

(pisemna informacja dołączona  do nin. protokółu) 
 
Ad. 5. 
Raport z realizacji działań promujących miasto Kędzierzyn-Koźle 
 
Raport z realizacji obowiązków wynikających z umowy między Gminą Kędzierzyn-Koźle 
a klubem  ZAKSA Spółka Akcyjna przedstawiła p. Sabina Nowosielska, prezes spółki.  
Dla pełnego zobrazowania tematu, radni obejrzeli  multimedialną  prezentację. 
  
Na zakończenie podziękowała za wsparcie finansowe i  zwróciła się z prośbą o dalszą 
pomoc w tym zakresie. 
 
W trakcie dyskusji, w której udział wzięli Grzegorz Peczkis, Grzegorz Mankiewicz, 
Grzegorz Chudomięt, Zygmunt Derej, Robert Młodziński, Rafał Olejnik, z uznaniem 
wypowiadano się o dotychczasowych osiągnięciach Klubu ZAKSA. Wskazywano na  
rolę Klubu w promowaniu miasta oraz deklarowano dalsze wsparcie finansowe w 
miarę możliwości finansowych gminy. 
 
Ryszard Pacułt, podzielił się obawą czy deklaracje dalszego wsparcia finansowego 
klubu ZAKSA zostaną faktycznie zrealizowane. Zwrócił uwagę na szereg zadań w 
mieście, które czekają na realizację, jednak sytuacja finansowa gminy stawia pod 
znakiem zapytania możliwości ich wykonania.  
  
Adam Sadłowski zwrócił uwagę na duże preferencje jakie gmina daje ZAKS-ie w 
porównaniu do  innych  klubów sportowych (np. KS „Chemik”) działających w 
mieście. Podzielił się niepokojem z powodu pogłosek o planach przeniesienia Klubu 
ZAKSA do innego miasta. Interesował się również przyszłością klubu w przypadku 
wycofania się  Grupy Azoty ze wsparcia finansowego. 
 
Pani Sabina Nowosielska zdementowała pogłoskę o planach przeniesienia klubu oraz 
obszernie odniosła się do wypowiedzi radnych. 
W dyskusji zabrał głos również Paweł Rams, z-ca prezydenta miasta i Kazimierz 
Pietrzyk, doradca prezydenta miasta ds. sportu. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji 6. punktu porządku dziennego sesji, prowadzący 
obrady ogłosił przerwę. (przerwa trwała od 12.05 do 12.20). 
 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji punktu 6. 
 
Ad. 6. 
Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania. 
 
Grzegorz Peczkis zwrócił się z zapytaniami: 
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- w sprawie wystąpienia Zarządu Powiatu lub Starosty do NFZ w sprawie 
uwzględnienia Kędzierzyna-Koźla w planie placówek hospicyjnych 

- korzyści wynikających ze sponsorowania przez Kędzierzyn-Koźle Europejskiego 
Kongresu Gospodarczego 

- uwzględniania w porządku obrad komisji branżowych pisma dyr SP ZOZ w sprawie 
dofinansowania w kwocie 2.800.000,00zł 

- wydania uczniom szkoły nr 13 i 20 świadectw 
-. usunięcia dziur w jezdniach na ul. Krokusów i Kozielskiej (w okolicy wiaduktu) 
 
Odpowiedzi udzielili Tomasz Wantuła, prezydent miasta, Paweł Rams, z-ca prezydenta 
miasta oraz Marek Mazurkiewicz, kierownik Wydziału Zarządzania Drogami.  
 
W kolejnym zapytaniu radny  Grzegorz Peczkis nawiązał do tekstu z Informatora 
Samorządowego na stronie Radia Park - na temat oczekiwań firmy, która podejmie się 
remontu podzamcza,  aby gmina również uczestniczyła w kosztach utrzymania 
obiektu.  
  
Tomasz Wantuła, prezydent miasta, przedstawił ideę partnerstwa publiczno-
prywatnego. 
 
Grzegorz Peczkis zwrócił uwagę, że decyzje o inwestowaniu w ramach partnerstwa 
publiczno-prywatnego  mają długofalowe skutki i decydują o zadłużeniu miasta na 
kilkadziesiąt lat. Zwrócił uwagę, że na dzień dzisiejszy możliwość zadłużenia miasta 
jest prawe wyczerpana. Jego zdaniem partnerstwo publiczno-prywatne jest kolejną 
formą zadłużenia miasta i służy  omijaniu klasycznych form zaciągania kredytu. 
Podzielił się niepokojem z powodu informacji jaką uzyskał na wczorajszym spotkaniu 
z panią prezydent, że władze miasta nie są wstanie przeprowadzić w tym roku remontu 
placu Gwardii Ludowej - mimo zabezpieczenia środków na to zadanie. Jednocześnie 
stwierdził, że wg. opinii „budowlańców” zadanie to jest możliwe do przeprowadzenia. 
 
Rafał Olejnik zwrócił uwagę, że kolejny raz w obradach komisji nie bierze udziału 
prezydent bądź jego zastępca.  W związku z tym korzysta ze sposobności na sesji 
 i zwraca się z pytaniami które mogły być zadane na branżowej komisji: 
- jaka jest możliwość utworzenie mieszkania dla osób, które mogłyby przyuczać się do 
samodzielnego bytu, 
- czy są możliwości zorganizowania w pierwszej części lipca spotkania członków 
komisji, która zajmuje się tematem utworzenia hospicjum, 
- jakie jest stanowisko do wniosku o zakup sprzętu dla SP ZOZ. 
Podzielił się swoimi spostrzeżeniami na temat współpracy Gminy ze Starostwem przy 
dokonywaniu uzgodnień dot. utworzenia hospicjum oraz opiniowania rozwiązań 
projektowych zawartych w dokumentacji dla zadania ,,Rozbudowa i przebudowa ul. 
Kozielskiej i Al. Jana Pawła II w Kędzierzynie – Koźlu”. 
Upewnił się czy prawdziwa jest informacja zamieszczona na stronie Radia Park, że 
uczniowie SP nr 13 nie otrzymali świadectw . 
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Do powyższych pytań odniósł się Tomasz Wantuła, prezydent miasta. Potwierdził, że 
współpraca Gminy z Powiatem nie układa się właściwie mimo wsparcia Gminy w 
realizację wielu zadań leżących w gestii Powiatu.  
 
Hubert Majnusz poinformował, że był świadkiem  rozmowy starosty z radnym 
powiatu.  Z rozmowy tej wynikało, że Powiat daje wiele Gminie, natomiast Gmina ma 
duże oczekiwania w stosunku do Powiatu. Zdaniem radnego lepiej będzie jeżeli 
Gmina samodzielnie podejmie się utworzenia hospicjum, gdyż obciążenie finansowe i 
tak spadnie na gminę. 
 
Tomasz Wantuła poinformował na temat wstępnych przygotowań do utworzenia 
hospicjum lub oddziału paliatywnego. 
 
Łukasz Szostak podziękował za otworzenie dodatkowego oddziału w przedszkolu przy 
ul. Filtrowej. Zwrócił się z pytaniem czy MOPS podjął działania aby uczestniczyć w 
realizacji programu systemowego „Powrót do Zatrudnienia” organizowanego wspólnie 
z Wojewódzkim i Powiatowym Urzędem Pracy.  
 
Danuta Ceglarek, dyrektor MOPS poinformowała, że nie ma informacji o takim 
programie. 
 
Łukasz Szostak przedstawił główne założenia i cele tego programu oraz zadeklarował 
przekazanie tej informacji pani dyrektor.  
 
Po wysłuchaniu informacji o założeniach programu, pani dyrektor potwierdziła że 
MOPS ma informację o takim programie. 
 
Łukasz Szostak zwrócił się z pytaniem jakie przyjęto kryteria wybierając 
przedsiębiorców do uczestniczenia w programie Rodzina Trzy Plus. 
Jednocześnie zaproponował aby w mediach zamieścić informację o takim programie, 
co pozwoli na dotarcie do szerokiej części ewentualnie zainteresowanych osób. 
 
Tomasz Wantuła, prezydent miasta, poinformował, że na spotkaniu  przedsiębiorcami 
w ramach Rady Gospodarczej Urząd wystąpił z propozycją współpracy, jednak 
zwrotna odpowiedź kilku podmiotów gospodarczych była negatywna. Zadeklarował 
ponowienie inicjatywy spotkania. 
 
Łukasz Szostak zwrócił się z pytaniem na temat planowych zamknięć w okresie 
wakacji obiektów  MOSiR. 
 
Olga Młodzińska, z-ca dyrektora MOSiR potwierdziła, że część obiektów będzie 
zamknięta, jednak jest to spowodowane planowanymi remontami. 
 
W kolejnych pytaniach Łukasz Szostak interesował się przyczynami wzrostu kosztów 
obsługi  ratowników oraz czy pracownicy MOSiR  otrzymują ponownie premie. 
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Olga Młodzińska zadeklarowała udzielenie pisemnej odpowiedzi na temat kosztów 
obsługi ratowników. Potwierdziła, że pracownicy MOSiR otrzymali premie. 
 
Wojciech Jagiełło zwrócił się z pytaniem dot. terminu otwarcia basenu w os. Azoty. 
 
Olga Młodzińska, z-ca dyrektora MOSiR poinformowała, że wstępny termin to 20 
lipca. 
 
Ewa Odulińska zgodziła się, że wszystkie uzgodnienia dot. hospicjum nie są 
realizowane, dlatego należy przeanalizować obecną sytuację i zastanowić się  nad 
przyszłym dotowaniem zadań. Poprosiła o informację na temat inwestycji 
prowadzonej na placu Wagnera, tj. czy zadania to już zostało zakończone i rozliczone. 
 
Andrzej Reczek, kierownik Wydziału Inżynierii Miejskiej potwierdził, że inwestycja 
została zakończona i rozliczona.  
 
Ewa Odulińska zwróciła uwagę na niewłaściwy stan gruntu, sugerując by wykonawca 
dokonał stosowne poprawki w ramach gwarancji. Ponowiła prośbę o wykoszenia 
trawy na wałach przeciwpowodziowych.  
 
Ryszard Pacułt poinformował o interpelacji z 25 kwietnia w sprawie wyjaśnienia 
istnienia lub braku dokumentów lokalnej administracji, a także pozytywnej opinii 
konserwatora  zabytków  dot. wzniesienia i utrzymania masztu antenowego w centrum 
„starego miasta”. Zwrócił uwagę, że do dnia dzisiejszego nie otrzymał w tej sprawie 
odpowiedzi. 
 
Janusz Kaczmarczyk, architekt miasta, wyjaśnił że w trakcie rozmowy na ostatniej 
sesji poinformował że odpowiedź zostanie udzielona po przekazaniu stosownych 
dokumentów od Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, które  przechowywane są 
w archiwum. 
 
Ryszard Pacułt poinformował, że będzie oczekiwał na odpowiedź. Ponadto zwrócił 
uwagę na utrudnienia jakie powstają w okolicy ul. Pamięci Sybiraków - po deszczu 
tworzy się ogromna kałuża oraz jakie są możliwości usunięcia ubytków na jezdni 
okolicy skrzyżowania w rejonie ul. Anny. 
Na zakończenie zwrócił się z pytaniem na temat planowanych działań w celu 
usunięcia plagi komarów. 
 
Tomasz Wantuła i Gabriela Helbin poinformowali, że akcja odkomarzania planowana 
jest na początku lipca – po uzgodnieniu z pszczelarzami. Odkomarzenie będzie 
przeprowadzone dwukrotnie. 
 
Na pytanie dot. zastoin w okolicy ulicy Pamięci Sybiraków odpowiedzi udzielił Marek 
Mazurkiewicz, kierownik Wydziały Zarządzania Drogami. Zadeklarował naprawienie 
Ubytków przy ul. Anny. 
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Telesfor Jankowski – zwrócił się z pytaniem dot. planowanego terminu wykonania 
oświetlenia przy ul. Wyczółkowskiego. 
 
Andrzej Reczek poinformował, że takiego zadania nie ma w budżecie – jest 
dokumentacja ale brak środków. 
 
W kolejnym pytaniu radny Telesfor Jankowski zwrócił się o informację na temat 
.możliwości wprowadzenia usprawnień w celu poprawienia widoczności na parkingu 
przy ul. Kosmonautów-Harcerskiej. 
 
Marek Mazurkiewicz wyjaśnił, że jest to droga powiatowa, a przyjęte rozwiązanie 
wynika z granic nieruchomości w tym rejonie. 
 
Halina Mińczuk poinformowała o zagrożeniach z powodu niewyfrezowania konara po 
ściętym drzewie przy ul.Czechowa. 
 
Marek Mazurkiewicz poinformował, że temat jest znany i będą podjęte działania w 
celu usunięcia przeszkody. 
 
Tadeusz Urbańczyk zaapelował o załatanie ubytków w jedni w okolicy wiaduktu. 
 
Marek Mazurkiewicz zadeklarował że ul. Kozielska - Jana Pawła II będzie niebawem 
remontowana. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji części absolutoryjnej , prowadzący obrady ogłosił 
przerwę. (przerwa trwała od 13.30 do 13.45). 
 
 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji części I – 
absolutoryjnej - przyjętego porządku obrad. 
 
 
Część I - absolutoryjna 
 
1. Rozpatrzenie sprawozdań finansowych Gminy Kędzierzyn-Koźle oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2012. 
 

1-2. wystąpienie Prezydenta Miasta i skarbnika miasta 
 

W imieniu prezydenta miasta sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za rok 
2012 omówiła Ewa Krahl, z-ca skarbnika miasta  

 
3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i komisji problemowych 

do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2012, 
 

Uchwałę nr 157/2013 z dnia 6 maja 2013 roku Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
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miasta Kędzierzyn-Koźle za 2012 rok wraz z uzasadnieniem odczytał Wojciech 
Jagiełło, przewodniczący Rady Miasta.   

Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował sprawozdanie prezydenta 
miasta Kędzierzyn-Koźle z wykonania budżetu miasta za 2012 rok. 

(tekst ww. uchwały – dołączony do nin. protokółu) 
 
Informację o wypracowanych opiniach komisji problemowych  w sprawie 

wykonania budżetu miasta za rok 2012 kolejno przedstawili: 
- Wojciech Jagiełło odczytał opinię Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego – komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania  budżetu 
miasta za rok 2012 („za”  oddano 5 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 1 głos). 

 
- Telesfor Jankowski, przewodniczący Komisji  Strategii i Rozwoju, poinformował, że 
„za” pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 
2012 oddano „0”, „przeciw” 3”, „wstrzymujących się” 2 głosy 

 
- Mirosław Wantuła, wiceprzewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej, 
poinformował, że komisja jednogłośnie (5 głosów „za”)  pozytywnie zaopiniowała 
ww. sprawozdanie. 
 
- Rafał Olejnik, przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny 
poinformował o pozytywnej opinii komisji podjętej jednogłośnie (6 głosów „za”) do 
przedłożonego sprawozdania. 
 
- Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej 
poinformował o negatywnej opinii komisji do ww. sprawozdania („za” 3 głosy, 
„przeciw” 5, „wstrzymujących się” 1 głos.) 
 
- Ryszard Pacułt, przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  
poinformował, że komisja  negatywnie zaopiniowała sprawozdanie z realizacji 
budżetu miasta w 2012 r. w zakresie oświaty, kultury i sportu. („za” pozytywną opinią  
oddano 3 głosy, „przeciw” 4, wstrzymujących się 0) 
 
 

4. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium oraz 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej, 

 
Uchwałę nr 1/2013 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 13 

czerwca 2013 r. w sprawie opinii o wykonaniu budżetu miasta za rok 2012 i wniosku o 
nieudzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Kędzierzyn-Koźle za rok 2012 – wraz 
z uzasadnieniem - przedstawił Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej. 

(uchwała Nr 1/2013i uzasadnienie  dołączone do nin. protokołu) 
 
Uchwałę Nr 296/2013 z dnia 26 czerwca 2013 r. Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Opolu do wniosku Komisji Rewizyjnej o nieudzielanie 
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absolutorium Prezydentowi Miasta Kędzierzyn-Koźle z wykonania budżetu miasta za 
2012 roku – wraz z uzasadnieniem odczytali  Wojciech Jagiełło, przewodniczący Rady 
Miasta i Adam Sadłowski, wiceprzewodniczący Rady Miasta. 
Skład Orzekający RIO opiniuje z zastrzeżeniami wniosek Komisji Rewizyjnej. 

(uchwała Nr 296/2013 i uzasadnienie dołączone do nin. protokołu) 
 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło otworzył dyskusję i zachęcił radnych 
do udziału w dyskusji. Następnie stwierdziwszy, że nikt nie zgłasza się do dyskusji, 
podzielił się swoja opinią na temat prawa regulującego kwestię udzielania bądź nie – 
absolutorium organowi gminy. Jego zdaniem zarzuty przedstawione przez Komisję 
Rewizyjną, a dot. oświaty są zasadne. Przypomniał, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa tego zdania nie podziela. Jednocześnie dodał że szanuje zdanie RIO, 
lecz  nie zgadza się z jej oceną zarzutów komisji rewizyjnej dot. oświaty.  Na 
zakończenie poinformował, że wstrzyma się od głosu w kwestii udzielania 
absolutorium prezydentowi miasta. 
 
Grzegorz Chudomięt przypomniał, że niezależnie od opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej, to Rada Miasta udziela - bądź nie - 
absulutorium prezydentowi miasta. Zauważył, że Komisja Rewizyjna wnioskuje o 
nieudzielenie absolutorium, natomiast projekt uchwały zawiera zapis uwzględniający 
dwa warianty, tj.  udzielenie i nieudzielenie absolutorium. W związku z tym poprosił 
radcę prawnego o wyjaśnienie sytuacji, gdy Rada Miasta nie podzieli wniosku Komisji 
Rewizyjnej o nieudzielenie absolutorium  
 
Maciej Pająk, radca prawny, w obszernym wystąpieniu objaśnił problematykę 
związaną z procedurą kwitowania organu wykonawczego gminy z wykonania budżetu 
oraz poinformował o orzecznictwie sądowym dot.  procedury absolutoryjnej.  Na 
zakończenie zaproponował tryb postępowania Rady Miasta uwzględniający różne 
warianty projektów uchwał w sprawie udzielenia bądź nieudzielenia absolutorium oraz 
różne stanowiska Rady wyrażone w drodze głosowania do projektów uchwał. 
 
W dalszej dyskusji, w której tematem były kwestie proceduralne dot. absolutorium,  
głos zabrali: Wojciech Jagiełło, Grzegorz Chudomięt i radca prawny Maciej Pająk. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady 
poinformował, że przystępuje do realizacji 5. punktu porządku obrad. 
 
5. podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem   z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok 
 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że przy podejmowaniu 
ww. uchwały nie jest wymagana bezwzględna większość. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem   z wykonania budżetu Gminy za 
2012 rok 
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 : 
„za” podjęciem uchwały oddano 12 głosów, 
„przeciw” 4 
„wstrzymujących się” 5 głosów 
(wydruk z głosowania nr 11. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 

 
Uchwała Nr XXXVIII/472/13 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 28 czerwca 2013 roku 
 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem                          
z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok 

( tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 
6. podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta. 

 
Pierwsze głosowanie dotyczyło projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
dla Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z tytułu wykonania budżetu miasta za rok 
2012: 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło przypomniał, że aby uchwała została 
podjęta wymagana jest bezwzględna większość. Następnie poddał pod głosowanie 
projekt uchwały o udzielenie absolutorium dla Prezydenta Miasta: 
„za” udzieleniem absolutorium głosowało 10 radnych, 
„przeciw” 5 
„wstrzymujących się” 6 głosów. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że uchwała nie została 
podjęta. 
(wydruk z głosowania nr 12. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Drugie głosowanie dotyczyło projektu uchwały w sprawie nieudzielenia absolutorium 
dla Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z tytułu wykonania budżetu miasta za rok 
2012: 
„za” nieudzieleniem absolutorium oddano 5 głosów 
„przeciw” 9 
„wstrzymujących się” 6 głosów. 
Głos nieoddany 1 
(wydruk z głosowania nr 13. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Tuż po ukazaniu się wyniku głosowania, radny Ryszard Pacułt zwrócił uwagę, że 
urządzenie wykazało że nie oddał głosu, natomiast faktycznie brał udział w 
głosowaniu. 
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło zauważył, że radny Ryszard Pacułt 
natychmiast poinformował, że oddał głos, a system elektroniczny tego nie wykazał. 
W takiej sytuacji uważa, że przeprowadzenie reasumpcji głosowania  jest uzasadnione.  
 
Grzegorz Chudomięt zwrócił uwagę, że sytuacje się powtarzają, dlatego proponuje aby 
przy kolejnych głosowaniach, radni śledzili na tablicy czy ich głos został zanotowany 
jako oddany. Jeżeli okaże się, że system nie zarejestrował oddanego głosu, to radny 
jeszcze w trakcie głosowania o tym fakcie poinformuje prowadzącego obrady Rady. 
Dopiero po stwierdzeniu, że wszystkie głosy zostały zarejestrowane jako oddane – na 
tablicy zostanie wyświetlony szczegółowy wynik głosowania. 
 
Rafał Olejnik podzielił się uwagą, że w wywodzie radnego wystąpiła luka. 
Jednocześnie wskazał na inną możliwość awarii urządzenia, tj. gdy  zarejestruje  ono 
głosowanie niezgodne z wolą radnego. Dlatego uważa, że reasumpcja powinna być 
dopuszczona również gdy na tablicy zostanie  wyświetlony szczegółowy wynik 
głosowania. Zauważył, że Statut Gminy nie przewiduje takiej sytuacji, jednak należy 
dopuścić i uwzględnić możliwość gdy  elektronika może ulec awarii. Być może będzie 
trzeba zastanowić się nad wprowadzeniem stosownych zmian do Statutu Gminy. 
 
Wojciech Jagiełło zgodził się z radnym Rafałem Olejnikiem oraz stwierdził, że 
niezarejestrowanie  przez urządzenie oddania przez radnego głosu, można potraktować 
jako awarię urządzenia.  Jednocześnie podkreślił, że radny natychmiast poinformował, 
że jego oddany głos nie został zarejestrowany. 
Następnie poddał pod głosowanie wniosek o przeprowadzenie reasumpcji głosowania: 
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 2, 
„wstrzymujących się” 2 głosy. 
(wydruk z głosowania nr 14. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
W związku z przyjętym wnioskiem, przystąpiono ponownie do głosowania projektu 
uchwały w sprawie nieudzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta Kędzierzyn-
Koźle z tytułu wykonania budżetu miasta za rok 2012 
 
„za” nieudzieleniem absolutorium oddano 5 głosów 
„przeciw” 10 
„wstrzymujących się” 6 głosów. 
Głos nieoddany 0. 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Rada nie podjęła uchwały. 
(wydruk z głosowania nr 15. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Przed przystąpieniem do realizacji II części porządku obrad, prowadzący obrady 
ogłosił 40 minut przerwy (przerwa trwała od 15.30 do 16.15) 
 
Po wznowieniu obrad, stwierdzeniu kworum  przystąpiono do realizacji II części 
porządku obrad. 
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Część II – sprawy bieżące. 
 
Tomasz Wantuła, prezydent miasta przedstawił wniosek o wprowadzenie pod obrady 
Rady projektu uchwały w sprawie wystosowania Apelu Rady Miasta do Zarządu 
Powiatu Kędzierzyn – Koźle w sprawie wydanej opinii dotyczącej dokumentacji 
projektowej dla inwestycji ,,Rozbudowa i przebudowa ul. Kozielskiej i Al. Jana Pawła 
II w Kędzierzynie – Koźlu”. Następnie odczytał tekst  proponowanej uchwały. 
 
„za” wnioskiem prezydenta miasta o wprowadzenie do porządku obrad ww. projektu 
uchwały oddano 14 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 (wydruk z głosowania nr 16. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Prowadzący obrady Wojciech Jagiełło poinformował, że projekt uchwały został 
wprowadzony do II części porządku obrad jako punkt 1. 
 
1. Podjęcie uchwały w sprawie wystosowania Apelu Rady Miasta do Zarządu Powiatu 

Kędzierzyn – Koźle w sprawie wydanej opinii dotyczącej dokumentacji 
projektowej dla inwestycji ,,Rozbudowa i przebudowa ul. Kozielskiej i Al. Jana 
Pawła II w Kędzierzynie – Koźlu” 

 
 
Telesfor Jankowski zauważył, że Rada Miasta dyplomatycznie zwraca się z apelem do 
Zarządu Powiatu. 
 
Ryszard Pacułt zwrócił się z prośbą do obecnych na sesji dziennikarzy o nagłośnienie 
apelu Rady Miasta do Zarządu Powiatu. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Wojciech 
Jagiełło poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 17. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr XXXVIII/473/13 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 czerwca 2013 r. 

 
w sprawie wystosowania Apelu Rady Miasta do Zarządu Powiatu 

Kędzierzyn – Koźle w sprawie wydanej opinii dotyczącej dokumentacji 
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projektowej dla inwestycji ,,Rozbudowa i przebudowa ul. Kozielskiej i Al. Jana 
Pawła II w K ędzierzynie – Koźlu” 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
 
2. Podjęcie uchwały w sprawie wystosowania Apelu Rady Miasta do Prezydenta 

Rzeczpospolitej Polskiej oraz Prezesa Rady Ministrów w sprawie ujęcia w 
Programie Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2020 budowy obwodnicy 
Kędzierzyna-Koźla z terminem realizacji 2015-2016 

 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały wraz z autopoprawką o   
wykreślenie  zapisu określającego termin realizacji  2015 – 2016   - przedstawili: 
- Mirosław Wantuła, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej, 
- Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, 
- Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej  
 
Grzegorz Chudomięt poinformował, że będzie przeciwko tej uchwale, gdyż ma 
wątpliwości co do jej skuteczności. 
Stanowisko radnego  poparł Grzegorz Peczkis. Jednocześnie zauważył, że gmina 
miałaby większe szanse na realizację obwodnicy, gdyby wzięła udział w 
programowaniu wniosków o środki unijne. 
 
Wystąpienie z apelem poparli : Ryszard Pacułt i Ewa Stawska-Bak, z-ca prezydenta 
miasta. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Wojciech 
Jagiełło poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” 2 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 18. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr XXXVIII/474/13 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 czerwca 2013 roku 

 
w sprawie wystosowania Apelu Rady Miasta do Prezydenta Rzeczpospolitej 
Polskiej oraz Prezesa Rady Ministrów w sprawie ujęcia w Programie Budowy 
Dróg Krajowych na lata 2014-2020 budowy obwodnicy Kędzierzyna-Koźla 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Planu Zrównoważonego Rozwoju 
Publicznego Transportu Zbiorowego dla Miasta Kędzierzyn- Koźle na lata 2013 – 
2022”. 

 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu „Planu Zrównoważonego Rozwoju 
Publicznego Transportu Zbiorowego dla Miasta Kędzierzyn- Koźle na lata 2013 – 
2022” przedstawili przewodniczący sześciu komisji problemowych (projekt nie był 
opiniowany przez Komisję Rewizyjną). 
 
Grzegorz Peczkis podzielił się wątpliwościami do przyjętego w programie założenia, 
że centrum miasta będzie znajdowało się w Kłodnicy i w tym obszarze miasto będzie 
rozwijać się. Zwrócił uwagę, że plany dot. budownictwa mieszkaniowego nie 
przewidują rozwoju budownictwa na tym osiedlu, gdyż jest to teren zalewowy. 
Zauważył, że dokument zawiera bardzo ciekawe materiały na temat potokowości  i 
intensyfikacji ruchu pieszych. Materiały te jednoznacznie wskazują, że największy 
ruch pieszych i komunikacyjny jest w rejonie wiaduktu, co  potwierdza  potrzebę 
przeprowadzenia remontu tego obiektu. W dalszej wypowiedzi sceptycznie 
wypowiedział się na temat celu nr 2 programu, który polega na ograniczeniu swobody 
poruszania się samochodem osobowym. Zastrzegł, że nie jest to negacją całego 
dokumentu ale plan rozwoju bazujący na ograniczeniu swobody poruszania się 
samochodem osobowym, przy zagęszczeniu na terenie Kędzierzyna-Koźla 
wynoszącym 486 osób/km2 - jest nieporozumieniem. Na zakończenie stwierdził, że 
mimo kilku uwag, ogólnie dokument jest spójny, a urzędnicy włożyli wiele pracy w 
jego opracowanie. 
  
Grzegorz Chudomięt wyraził uznanie dla autorów pracujących nad ww. dokumentem, 
jednak uważa że jest to dokument życzeniowy. Poinformował, że nie wie na czym 
polega poparcie tego projektu wyrażone przez wszystkie komisje problemowe. 
Podzielił się swoimi obserwacjami na temat  dostosowania transportu publicznego do 
rzeczywistych potrzeb – jego zdaniem jest ono niewłaściwe, czego odzwierciedleniem 
są  niemal puste  kursy autobusów miejskich. Podkreślił potrzebę dostosowania planu 
transportowego do możliwości finansowych gminy i potrzeb występujących w tym 
zakresie. Na zakończenie zaapelował o nieprzyjmowanie ww. „Planu 
Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego dla Miasta 
Kędzierzyn- Koźle na lata 2013 – 2022”, gdyż jest to plan życzeniowy. 
 
Halina Fogel zgodziła się, że linie nr 1 i nr 2 są rozbudowane i „przewożą powietrze”. 
Wskazała na potrzebę rozbudowania linii autobusowych do os. Sławięcice i os. Rogi. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
 
„za” oddano 12 głosów, 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 6. 
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(wydruk z głosowania nr 19. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr XXXVIII/475/13 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 czerwca 2013 roku 

 
w sprawie uchwalenia „Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu 

Zbiorowego dla Miasta Kędzierzyn- Koźle na lata 2013 – 2022”. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 
4. Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie ustalenia cen za usługi 

przewozowe środkami miejskiego transportu zbiorowego, uprawnień do ulgowych 
i bezpłatnych przejazdów środkami miejskiego, publicznego transportu zbiorowego 
oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, 
zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i zwierząt oraz wysokości opłaty 
manipulacyjnej. 

 
Po wysłuchaniu informacji o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez 
Komisję Prawno-Administracyjną i Komisję Finansowo-Gospodarczą oraz 
stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji – prowadzący obrady Wojciech Jagiełło 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
„za” oddano 16 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1. 
(wydruk z głosowania nr 20. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr XXXVIII/476/13 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 czerwca 2013 roku 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe środkami miejskiego 
transportu zbiorowego, uprawnień do ulgowych i bezpłatnych przejazdów środkami miejskiego, 
publicznego transportu zbiorowego oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych z 
tytułu przewozu osób, zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i zwierząt oraz wysokości opłaty 
manipulacyjnej. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

5. Podjęcie uchwał w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 
 

Po wysłuchaniu informacji przewodniczących Komisji Urbanistyki, Architektury i 
Środowiska Naturalnego i Komisji Finansowo-Gospodarczej o pozytywnym 
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zaopiniowaniu projektu uchwały wraz z autopoprawką - oraz po stwierdzeniu braku 
zgłoszeń do dyskusji – prowadzący obrady Wojciech Jagiełło poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. 
„za” oddano 14 głosów, 
„przeciw” 2 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 21. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 

Uchwała Nr XXXVIII/477/13 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 28 czerwca 2013  r. 

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 
za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości stawek opłaty od posiadania 
psów, terminów płatności i sposobu jej poboru 

 

Po wysłuchaniu informacji o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez 
Komisję Finansowo-Gospodarczą   - oraz po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji 
– prowadzący obrady Wojciech Jagiełło poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 22. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr XXXVIII/478/13 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 czerwca 2013 roku 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości stawek opłaty od posiadania psów, terminów 
płatności i sposobu jej poboru 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości dziennych 
stawek opłaty targowej, zasad poboru i terminu jej płatności, zarządzenia poboru 
opłaty targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości ich 
wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle 
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Po wysłuchaniu informacji o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez 
Komisję Finansowo-Gospodarczą   - oraz po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji 
– prowadzący obrady Wojciech Jagiełło poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
„za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 23. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr XXXVIII/479/13 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 czerwca 2013 roku 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, 
zasad poboru i terminu jej płatności, zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze 
inkasa, określenia inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia za inkaso na terenie 
Gminy K ędzierzyn-Koźle 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Kędzierzyn-
Koźle dla terenu w sąsiedztwie cmentarza komunalnego na osiedlu Kuźniczka. 

 
Po wysłuchaniu informacji przewodniczącego Komisji Urbanistyki, Architektury i 
Środowiska Naturalnego o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały - oraz po 
stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji – prowadzący obrady Wojciech Jagiełło 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
„za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 24. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr XXXVIII/480/13 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 czerwca 2013 roku 

 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Kędzierzyn-Koźle dla terenu w sąsiedztwie 
cmentarza komunalnego na osiedlu Kuźniczka. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kędzierzyn-Koźle dla terenu w 
rejonie ul. Gajowej. 

 
Po wysłuchaniu informacji przewodniczącego Komisji Urbanistyki, Architektury i 
Środowiska Naturalnego o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały - oraz po 
stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji – prowadzący obrady Wojciech Jagiełło 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
„za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 25. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr XXXVIII/481/13 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 czerwca 2013 roku 

 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Kędzierzyn-Koźle dla terenu w rejonie ul. Gajowej. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu 

użytkowego nr II w budynku położonym w Kędzierzynie-Koźlu, przy ul. Józefa 
Poniatowskiego 1,3 

 
Po wysłuchaniu informacji przewodniczących Komisji Urbanistyki, Architektury i 
Środowiska Naturalnego i Komisji Finansowo-Gospodarczej o pozytywnym 
zaopiniowaniu projektu uchwały - oraz po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji – 
prowadzący obrady Wojciech Jagiełło poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
„za” oddano 19 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1.. 
(wydruk z głosowania nr 26. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr XXXVIII/482/13 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 28 czerwca 2013 roku 

 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu użytkowego nr II  w budynku 

położonym w Kędzierzynie-Koźlu, przy ul. Józefa Poniatowskiego 1,3 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej 
nr 13 dla mniejszości niemieckiej w Kędzierzynie-Koźlu 

 
Marek Koszmider, przedstawiciel rodziców odczytał list, w którym grupa nauczycieli i 
uczniów zwraca się do prezydenta miasta o przywrócenie do funkcjonowania PSP nr 
13.  

 
Paweł Rams, z-ca prezydenta miasta, wyjaśnił, że zamiana sprzętu  komputerowego 
między PSP nr 5 i szkołą w os. Rogi  została dokonana po uzgodnieniu z Urzędem 
Marszałkowskim oraz poinformował o braku podstaw prawnych do wznowienia 
faktycznie zlikwidowanych szkół. 
 
Grzegorz Mankiewicz podzielił się uwagą, że deklaracja grupy nauczycieli z PSP nr 
13 do podjęcia pracy w placówce prowadzonej przez gminę może świadczyć, że 
sytuacja, w której się dzisiaj znaleźli jest zdecydowanie gorsza niż rok temu. Zwrócił 
również uwagę, że znacząca część rodziców też deklaruje chęć zapisania dziecka do 
szkoły prowadzonej przez gminę. Przypomniał, że grupę tę nie tworzą cztery osoby. 
W związku z tym może nadszedł czas aby prezydent miasta zweryfikował pogląd na 
temat projektów uchwał dot. likwidacji szkół i nie trwał w swym uporze, 
przedkładając radnym kolejny raz te same projekty uchwał. Przypomniał, że radni już 
wypowiedzieli się na ten temat  i nie akceptują proponowanej formy likwidacji szkół. 
W dalszej wypowiedzi poinformował, że zdaje sobie sprawę że PSP nr 14 nie da się 
już uratować, jednak w przypadku PSP nr 13, to możliwe jest przejęcie przez gminę 
prowadzenia tej szkoły. Zwrócił się do prezydenta miasta o uwzględnienie próśb 
rodziców i nauczycieli PSP nr 13 oraz zauważył, że większość radnych, nauczycieli, 
rodziców i uczniów nie chce aby istniejący stan nadal trwał. 
 
Halina Damas-Łazowska, doradca prezydenta miasta, poinformowała, że kadra 
pedagogiczna, która była zatrudniona w PSP nr 13,  przed rozstrzygnięciem otrzymała 
wypowiedzenia i z tego tytułu zostały wypłacone odprawy. Na dzisiaj, złożenie pisma 
informującego o woli powrócenia do pracy, w świetle Kodeksu Pracy nic  nie znaczy. 
Aby tych nauczycieli zatrudnić, musi być powołany dyrektor. Prawnicy Urzędu Miasta 
wskazują, że aktualna sytuacja i stan prawny nie daje możliwości aby taki konkurs 
przeprowadzić. W dalszej wypowiedzi nawiązała do notatki sporządzonej na 
okoliczność rozmowy przewodniczącego Rady Miasta i Prezydenta Miasta w związku 
ze spotkaniem przewodniczącego Rady Miasta z panią Kurator Oświaty. 
Poinformowała, że również prezydent wystąpił z pismem do pani kurator z zapytaniem  
jakie stanowisko pani kurator w tej materii zajmuje i czy podtrzymuje słowa 
przekazane przez przewodniczącego Rady Miasta. W piśmie tym pani kurator 
informuje, że nie posiada uprawnień do dokonywania interpretacji przeprowadzonej 
ewentualnej procedury w związku z obowiązkiem wykonania orzeczeń wyroków. 
Zdaniem pani doradcy oznacza to, że pani kurator nie może jednoznacznie 
powiedzieć, że nie będzie kwestionować zarządzenia prezydenta o ogłoszeniu 
konkursu, tym bardziej że powołuje się na pismo z ministerstwa informujące, że takich 
procedur nie ma. Podkreśliła, że to nie jest kwestia złej woli prezydenta i jego służb 
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oraz zapewniła, że prezydent chce naprawić zaistniałą sytuację, stąd wnoszone pod 
obrady Rady projekty uchwał o ponownej likwidacji szkół.  
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił się z pytaniem, czy w przypadku podjęcia uchwały o 
likwidacji PSP nr 13, prezydent uruchomi procedurę, jaka wymagana jest przy 
otwieraniu na nowo szkoły. 
 
Wojciech  Jagiełło, przewodniczący Rady Miasta, zwrócił się z prośbą o odczytanie 
pisma prezydenta miasta do pani Kurator Oświaty, gdyż treść odpowiedzi jest zależna 
od pytania prezydenta do pani kurator. Podkreślił, że pani kurator jednoznacznie 
poinformowała, że gdyby prezydent zgodnie z art. 36a ustawy o systemie oświaty 
podjął  próbę, analogicznie jak przy powołaniu dyrektora dla nowo utworzonej szkoły, 
to pani kurator wyśle swojego przedstawiciela do ewentualnej komisji konkursowej. 
W dalszej wypowiedzi sceptycznie ocenił powodzenie swojej misji w zaistniałej 
sytuacji. 
 
Halina Damas-Łazowska, doradca prezydenta miasta,  na wstępie zwróciła się do 
przewodniczącego Rady Miasta Wojciecha Jagiełły - stwierdziła, że jest najgorszym 
przewodniczącym Rady Miasta, jakiego ta Rada miała od porządku samorządów. 
Następnie odczytała notatkę służbową   sporządzoną w dniu 10 czerwca 2013 r. na 
okoliczność spotkania  Prezydenta Miasta Tomasza Wantuły  i Przewodniczącego  
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle Wojciecha Jagiełło – oraz odczytała  pismo  
prezydenta miasta do Pani Kurator Oświaty i odpowiedź na to pismo. 
 
Grzegorz Peczkis wyraził sprzeciw i oburzenie  z powodu krytyki p. Haliny Damas-
Łazowskiej kierowanej pod adresem przewodniczącego Rady Miasta, wybranego w 
demokratycznych wyborach – wskazał na brak prerogatyw do takiej krytyki. W dalszej 
wypowiedzi negatywnie ocenił efekty przeprowadzenia restrukturyzacji sieci 
placówek oświatowych. Zauważył, że prezydent kolejny raz przedkłada te same 
projekty uchwał, co może rodzić przypuszczenie, że zasób możliwości prezydenta już 
się wyczerpał.  
 
Paweł Rams, z-ca prezydenta miasta, zwrócił uwagę że również prezydent miasta 
został wybrany w demokratycznych wyborach, a przewodniczący Rady Miasta na 
łamach prasy wypowiedział się że jest to najgorszy prezydent miasta od początku 
samorządu. Zwrócił się z pytaniem „dlaczego ja nie mogę mieć zdania, że pan 
Wojciech Jagiełło jest najgorszym przewodniczącym Rady Miasta od początku 
samorządu, czy są równi i równiejsi”.   
 
Wojciech Jagiełło poinformował, że Rada Miasta jest organem uchwałodawczym i 
kontrolnym dla  prezydenta miasta, stąd możliwość oceny  i wypowiadania się przez 
każdego radnego na temat  pracy prezydenta miasta i decyzji z nią związanych. 
Natomiast pani Halina Damas-Łazowska jest pracownikiem zatrudnionym w Urzędzie 
Miasta i nie ma  kompetencji do oceny pracy Rady. Na zakończenie dodał, że nie chce 
aby temat ten był przedmiotem dyskusji, jednocześnie zauważył że pani doradca 
Łazowska sama sobie wystawia cenzurkę. 
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Grzegorz Mankiewicz skrytykował wypowiedź pani doradcy prezydenta miasta oraz 
poinformował, że nie ma ochoty uczestniczyć w sesjach, na których pracownik 
Urzędu, spoza kadry kierowniczej, w taki sposób odnosi się do radnych.  Zwracając 
się do Pawła Ramsa, reprezentującego nieobecnego prezydenta miasta – zauważył, że 
nie wykazał się on właściwą reakcją, polegającą na zwróceniu uwagi swojemu 
pracownikowi. W dalszej części odniósł się do wypowiedzi, w której Paweł Rams 
negatywnie ocenił przewodniczącego Rady Miasta – poprosił o podanie dwóch  
nazwisk poprzednich przewodniczących Rady Miasta, a celem tych pytań było 
wykazanie braku wiedzy Pawła Ramsa w tym zakresie i nieuprawnione ocenianie 
pracy aktualnego  przewodniczącego Rady Miasta. Na zakończenie przypomniał o 
pytaniu dot. likwidacji SP nr 13, a następnie ponownego otworzenia. 
 
Halina Damas-Łazowska, doradca prezydenta miasta, poinformowała, że intencją 
likwidacji SP nr 13 w Koźlu – Rogach były wysokie koszty jej utrzymania. 
 
Grzegorz Mankiewicz zauważył, że zadał inne pytanie, jednak w sytuacji gdy 
odpowiedź pani doradcy dotyczy kosztów utrzymania szkoły, to poprosił o informację 
jak będą one się kształtowały w przyszłym roku dla placówki prowadzonej przez 
stowarzyszenie. 
 
Halina Damas-Łazowska poinformowała, ze oszczędności z tytułu prowadzenia szkoły 
przez stowarzyszenie wynoszą miesięcznie ok. 65 tys. zł.  
 
Grzegorz Mankiewicz zadał pytanie, gdzie jest cel nadrzędny – dobro dzieci. 
Zasygnalizował o głosach grupy nauczycieli niezadowolonych z pracy w  szkole 
prowadzonej przez stowarzyszenie. Na zakończenie zauważył, że oszczędności z 
tytułu prowadzenia szkoły przez stowarzyszenie wynoszą ok. 650 tys. zł. –  niewiele 
niższa kwota wydawana jest na funkcjonowanie gabinetu doradców prezydenta miasta. 
 
Halina Damas-Łazowska zauważyła, że jest to nieprawda. 
 
Elżbieta Czeczot, przypomniała, że kiedy jako radna i przewodnicząca Rady Miasta 
wypowiadała się w obronie prezydenta miasta, to zarzucano jej  brak obiektywizmu i 
stronniczość. Uwagę tę kierowała pod adresem radnego Grzegorza Mankiewicza.  
Jednak, gdy przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło ma odmienne zdanie o 
pracy prezydenta, to nie spotkał się z zarzutem o braku obiektywizmu. Sytuacja ta 
potwierdza, że są równi i równiejsi. W dalszej wypowiedzi podzieliła się swoimi 
odczuciami wynikającymi z treści  korespondencji między prezydentem miasta i panią 
kurator, w kontekście informacji przekazanej przez przewodniczącego Rady Miasta    - 
ma wrażenie, że stanowisko pani kurator jest rozbieżne. Na zakończenie 
przypomniała, że przy podejmowaniu uchwały intencyjnej w sprawie likwidacji SP nr 
13 radni nie kwestionowali potrzeby likwidacji tej szkoły, lecz wskazywali aby  
przesunąć likwidację o jeden rok. Wyraziła nadzieję, że jeżeli Rada podejmie dzisiaj 
uchwały intencyjne to będzie dużo czasu na spokojne przeprowadzenie procedury 
likwidacyjnej, co zapobiegnie powtórzeniu się błędów proceduralnych.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło przypomniał, że radni już 
procedowali projekty uchwał, które są aktualnie przedmiotem pracy Rady – uchwały 
te nie zostały podjęte. Zauważył, że nadal jest nierozwiązany problem związany ze 
zbliżającym się rokiem szkolnym 2013/2014 – prezydent nie przedstawił stanowiska w 
tej kwestii. Ewentualne podjęcie dzisiaj uchwał nie rozwiąże problemu, gdyż szkoły te 
nadal przez 14 miesięcy funkcjonują.  
 
Stanisław Gładysz podzielił się uwagą, że podjęte uchwały będą analizowane pod 
względem prawnym  przez nadzór oraz  zwrócił się z pytaniem czy procedury zostały 
zachowane. 
 
Wojciech Jagiełło, przewodniczący Rady Miasta,  zauważył, że w sensie formalno-
prawnym brak jest zastrzeżeń.  Następnie, po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji, 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Publicznej 
Szkoły Podstawowej nr 13 dla mniejszości niemieckiej w Kędzierzynie-Koźlu 
„za” oddano 8 głosów, 
„przeciw” 10 
„wstrzymujących się” 2. 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała nie została podjęta. 
(wydruk z głosowania nr 27. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie  zamiaru likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej 

nr 14 w Kędzierzynie-Koźlu. 
 
 
Po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji, przewodniczący Rady Miasta Wojciech 
Jagiełło poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 w Kędzierzynie-Koźlu  
„za” oddano 8 głosów, 
„przeciw” 10 
„wstrzymujących się” 2. 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała nie została podjęta. 
(wydruk z głosowania nr 28. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 

 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Publicznej  Szkoły 
Podstawowej nr 20 w Kędzierzynie-Koźlu w Filię Publicznej Szkoły Podstawowej 
nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu 

 
Po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji, przewodniczący Rady Miasta Wojciech 
Jagiełło poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia 
Publicznej  Szkoły Podstawowej nr 20 w Kędzierzynie-Koźlu w Filię Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu 
 „za” oddano 7 głosów, 
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„przeciw” 12 
„wstrzymujących się” 1. 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała nie została podjęta. 
(wydruk z głosowania nr 29. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnych punktów porządku obrad, przewodniczący obrad 
ogłosił przerwę (przerwa trwała od 17.55 do 18.15) 
 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji punktu 14. porządku 
obrad. 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2013. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że Komisja 
Finansowo-Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Jednocześnie 
zwrócił uwagę, że radni 28 czerwca otrzymali 3 autopoprawki do tego projektu. 
 
Następnie głos zabrała Ewa Stawska-Bąk, która omówiła autopoprawkę nr 3. 
Natomiast autopoprawki nr 1 i 2 omówiła Ewa Krahl, z-ca skarbnika miasta. 
Grzegorz Peczkis  poprosił o bliższą informacje na temat kwoty 27.000,00 zł. 
przeznaczonej na promocję Gminy Kędzierzyn-Koźle podczas imprezy „Piknik 
Country 2013” oraz na współorganizację  imprez pod honorowym patronatem 
Prezydenta Miasta. 
 
Ewa Krahl wyjaśniła, że szersze uzasadnienie zostało ujęte w autopoprawce nr 1. 
Jednocześnie przeprosiła z powodu przedłożenia tylu autopoprawek, 
usprawiedliwiając to zbliżającą się planowaną przerwą wakacyjną Rady Miasta. 
 
Grzegorz Peczkis zakwestionował zasadność finansowania z budżetu miasta  imprez, 
które są pod honorowym patronatem Prezydenta Miasta. Uważa, że w  sytuacji gdy 
imprezy są finansowane z budżetu miasta to powinien być zapis, że honorowym 
patronatem jest miasto, a nie prezydenta miasta. Ma wrażenie, że jest to działanie 
polityczne, marketingowe i  element gry przedwyborczej. 
 
Paweł Rams, z-ca prezydenta miasta wyjaśnił, że regulamin dot. obejmowania przez 
prezydenta miasta  honorowym patronatem imprez kulturalnych i sportowych 
obowiązuje od lutego ubiegłego roku. Podobne działania promujące miasta prowadzą 
również inne samorządy, a materiały promujące mają na celu promować miasto. 
 
Grzegorz Peczkis zaproponował aby prezydent wycofał się z honorowego 
patronowania imprez kulturalnych i sportowych finansowanych z budżetu miasta. 
Przypomniał, że Rada przyznała środki do dyspozycji prezydenta miasta i w ramach 
tej puli prezydent może objąć patronatem  imprezy.  
 
Paweł Rams powołując się na informacje pani skarbnik stwierdził, że prezydent miasta 
nie dysponuje pulą środków o których mówi radny. 
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Grzegorz Mankiewicz poprosił o uzasadnienie zwiększenia wpływu z różnych 
dochodów o kwotę 1.221.308,00 zł wynikającą z rozliczeń podatku VAT. Ponadto 
poprosił o bliższą informację na temat zadań „Zagospodarowanie zdegradowanego 
kompleksu sportowo-rekreacyjnego „Kłodnica” poprzez utworzenie Parku 
Edukacyjnego” oraz  „Budujemy miasteczko Ruchu Drogowego” na terenie Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego nr 1. 
W dalszej wypowiedzi nawiązał do autopoprawki nr 3 – podzielił się wątpliwością czy 
zapis „W pkt. 3) Zwiększa się wydatki na zadania inwestycyjne, dodaje się” – jest 
poprawny. 
 
Na pytania radnego odpowiedzi udzieliła Ewa Krahl, z-ca skarbnika miasta i Beata 
Pierzchlewicz, kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków Pomocowych. 
 
Stanisław Gładysz  poprosił o uzasadnienie kwot zaplanowanych dla MZBK. 
 
Poszczególne kwoty zaplanowane dla MZBK uzasadnił Stanisław Węgrzyn, dyrektor 
MZBK. 
 
Po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały wraz z trzema autopoprawkami: 
„za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 1. 
 (wydruk z głosowania nr 30. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr XXXVIII/483/ 13  
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia  28 czerwca 2013r.     

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2013.   
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 
16. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej. 
 
 
Przewodniczący Rady Miasta upewnił się, czy autopoprawki zostaną uwzględnione w 
wieloletniej prognozie. 
 
Ewa Krahl, z-ca skarbnika miasta,  – potwierdziła. 
 
Po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały : 
„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 1 
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„wstrzymujących się” 4. 
 (wydruk z głosowania nr 31. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała  Nr XXXVIII/484/13 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle  
z dnia 28 czerwca 2013r.                         

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 
Ad. 2. 
Stanowisko Rady do skargi rozpatrzonej przez Komisję Rewizyjną. Skarga na 
działania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 
Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że 
komisja  analizowała skargę  na bezczynność Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle w 
rozpatrzeniu wniosku o ponowne przyjęcie dzieci w poczet uczniów Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 13 w Kędzierzynie-Koźlu. Komisja wnioskuje o uznanie skargi za 
zasadną. 
(pisemny projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wnioskowanego stanowiska radni otrzymali 
w dniu sesji).  
 
Po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 14 głosów, 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 5. 
 (wydruk z głosowania nr 32. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

 
Uchwała Nr XXXVIII/485/13 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 28 czerwca 2013 roku 
 
w sprawie skargi na bezczynność Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle w rozpatrzeniu 
wniosku o ponowne przyjęcie dzieci w poczet uczniów Publicznej Szkoły Podstawowej 
nr 13 w Kędzierzynie-Koźlu 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

Ad. 3. 
Rozpatrzenie protestu w sprawie wyborów do organów w osiedlu Kuźniczka 
przeprowadzonych w dniu 27 maja 2013 r. 
 
Mirosław Wantuła, wiceprzewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej 
poinformował, że komisja przyjęła proponowane przez prezydenta miasta stanowisko 
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do protestów wyborczych i wniosków dotyczących ważności wyborów organów 
Osiedla Kuźniczka  podczas ogólnych zebrań mieszkańców Osiedla Kuźniczka w dniu 
30 kwietnia  i dniu  27 maja 2013 r. Komisja zwróciła się z wnioskiem o 
przygotowanie stosownego projektu uchwały, który będzie uwzględniał stanowisko. 
(pisemny projekt uchwały i uzasadnienie radni otrzymali odrębna przesyłką datowaną 21 
czerwca br.) 
 
Radni, nie wnosząc uwag podjęli uchwałę stosunkiem głosów: 
„za” oddano 15 głosów. 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 2 głosy. 
 

Uchwała Nr XXXVIII/486/13 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 28 czerwca 2013 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia protestów wyborczych i wniosków dotyczących ważności 
wyborów organów Osiedla Kuźniczka  podczas ogólnych zebrań mieszkańców Osiedla 
Kuźniczka w dniu 30 kwietnia  i dniu  27 maja 2013 r. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
Ad. 4. 
Brak wolnych wniosków 
 
W trakcie realizacji punktu radni złożyli p. Magdalenie Małek, kierownik Biura Rady 
Miasta,  życzenia z okazji zbliżającej się uroczystości (zamążpójście).. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło zamknął  XXXVIII sesję Rady Miasta 
Kędzierzyn-Koźle. 

 
 

Przewodniczący obrad 
Wojciech Jagiełło   

 
Sesja zakończyła się o godz.  19.10 
Protokół sporządziła  H. Olkowska 
 


